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Besluitenlijst 

van de hybride vergadering van de  

Adviesraad Sociaal Domein Rijswijk (ASD)  

d.d. 21 juni 2023 

Aanwezig: Arnoud van Drunen (voorzitter), Magriet van Leuveren, Els Kamphuis, Jolanda Spaans, 

Angelique van Laar, Albert Hol, Emmy Meurs, Hanny van Dijk, Gerard Koster, Erwin van Vliet  (verslag 

Wendy Smaal) 

Afwezig: Ellen Wesseling 

Aanwezig bij ambitieplan preventief jeugdbeleid: Karin van Assen en John Weijgertse 

Aanwezig bij automaatje en mantelzorgwaardering: Rita Bakker 

Aanwezig bij BIG5 en ontwikkelingen Jeugdhulp: Eva Voorn 

Opening 

Vaststellen agenda 

Uit te brengen adviezen aan B&W 

Ambitieplan preventief jeugdbeleid, met Karin van Assen en John Weijgertse. 

Erwin en Magriet hebben een voorbereidend stuk gemaakt, dat nog niet onderling besproken is 

binnen de ASD.  

Karin licht toe dat de kadernota Jeugd en Onderwijs er al een tijdje is. Rijswijk wil een veilige 

opgroeiplek, preventie is daar belangrijk in. In de kadernota staat dat er een actieplan (ambitieplan) 

komt. Het aanbod voor ouders en kinderen moet verbeterd worden, maar dan moet wel duidelijk zijn 

wat er beter moet. Het preventieaanbod komt van de afdeling Jeugd en Onderwijs en vanuit Sociaal 

domein. Het aanbod is geïnventariseerd. Radar advies s gevraagd om nog scherper te kijken naar de 

effecten van het aanbod en hoe dit is verdeeld over de leeftijdsgroepen. Wat is er voor kinderen, wat 

is er voor ouders. Op welke thema’s zetten we in. Het plan is om met het rapport na de zomer de 

verdieping in te gaan met allerlei partners, waaronder d ASD. De ASD vraagt waarom Radar niet o.a. 

de activiteiten van bijvoorbeeld sport en cultuur (scouting, Don Bosco, Trias) in kaart heeft gebracht. 

Karin antwoordt dat Jeugd en Onderwijs en Sociaal domein in de wettelijke maatschappelijke opgave 

staan. De scouting en Don Bosco worden ook ingezet tegen bijvoorbeeld eenzaamheid en voor 

kinderen die niet goed in hun vel zitten. Dit heeft wellicht niet in de scope van de uitvraag gezeten, 

John noteert dit.  

Erwin licht het stuk van Magriet en hem toe. Bottleneck is het meten van de effectiviteit van het 

preventief beleid. De vraag is of kwalitatief onderzoek hiernaar niet de eerste stap zou moeten zijn. 

Het is opvallend dat er sterk op kosteneffectiviteit wordt gericht. Karin vindt de vragen goed en 

helpend en reageert hier schriftelijk op. Je kunt pas kijken of je je doelen bereikt als je je doelen 

duidelijk hebt. Dat is een belangrijke stap die gezet gaat worden. Een van de acties is om de 

subsidiegesprekken met partners vanaf 2024 op te pakken en dit jaarlijks uit te voeren. Erwin meldt 

dat bij scholen parameters beschikbaar zijn. M.b.t de spiegelgesprekken meldt Karin dat er 2 

gesprekken gevoerd zijn met meerdere aanbieders tegelijk. Dit moet worden voortgezet, dit was een 

eerste aanzet. De doelen zijn voorgelegd. De volgende actie is om met meerdere aanbieders tot 
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stappen te komen. Magriet geeft de tip om in overleg te gaan met andere gemeenten, bijvoorbeeld 

Zoetermeer is verder op dit gebied. De meest simpele dingen worden kennelijk niet geregistreerd. 

Karin meldt dat er wel wordt geregistreerd maar dat Rijswijk die informatie niet ontvangt. Erwin 

vraagt of de programmamanager (dit wordt overigens een projectleider) ingebed in een 

programmateam. John antwoordt dat bij de er vanuit verschillende teams input moet komen, en dat 

er een programmateam komt. In het najaar wordt dit onderwerp opnieuw geagendeerd en sluit de 

dan aangestelde programmamanager aan. Hanny vraagt zich af of een medewerker niet zelf zo’n 

Radar rapport kan maken en wat de verhouding is in geld dat opgaat aan externe instanties en wat er 

gedaan wordt in concrete acties richting de jeugd. Zij pleit voor gezond verstand. In het najaar kan 

meer verteld worden over de acties.  

Automaatje, met Rita Bakker.  

Rita licht haar stukken toe. Vanuit de gemeente worden alleen taxibedrijven geïnformeerd waar een 

contract mee is. Er is geen sprake van verdringing. De ASD meldt dat de regiotaxi dramatisch werkt 

momenteel, nu nog erger dan vroeger. Rita licht toe dat Automaatje wordt gecoördineerd bij Welzijn 

Rijswijk, waardoor mensen niet de dupe worden van een chauffeur die uitvalt. De eerste 2 jaar 

gebeurt dit vanuit Welzijn Rijswijk, daarna wordt dit gedaan door een vrijwilliger. De ASD vindt het 

een goed initiatief.  

Mantelzorgwaardering, met Rita Bakker. 

Rita meldt dat er een wijziging is in het mandaat, de mantelzorgbrief aan mantelzorgers wordt 

ambtelijk ondertekend en niet door de wethouder. De ASD vindt het betuttelend dat mantelzorgers 

tot 25 jaar cadeaubonnen krijgen in plaats van geld. Als een jonge mantelzorger kan zorgen, kan die 

ook omgaan met 80 euro. De ASD adviseert om iedereen 80 euro te geven. Los van deze 

adviesaanvraag, vraagt de ASD aan Rita waarom de gemeente de leeftijd van 25 jaar als jonge 

mantelzorger hanteert.   

Presentaties/toelichting ter informatie 

BIG5, Eva Voorn sluit aan.  

Eva licht toe dat dit voorkomt uit Jong doet mee, een platform van jongeren cliëntenraden. Er 

moeten eerst 5 leefdomeinen geregeld zijn voordat een kwetsbare jongere uit de jeugdzorg komt. Na 

18 jaar houdt de Jeugdwet op. Dit levert landelijk problemen op en er is ook landelijk aandacht voor, 

voor de leeftijden van 16-27 jaar. In Rijswijk wordt gekeken wat er ligt en waar de gaten zijn en wat 

er nog moet komen. Er zijn veel gesprekken gevoerd met o.a. Welzijn Rijswijk, jongeren, de 

bureaudienst. Het NJI( Nederlands jeugdinstituut) heeft hier een website over met een grote 

kennisbank. De ASD vraagt of als jongeren uiteindelijk een plekje krijgen, zij dan worden begeleid, is 

er nazorg? Eva antwoordt dat dit raakt met de woonzorgvisie, waarvan 1 van de doelgroepen is 

mensen met psychische problemen en kwetsbaarheid. Er zijn vijf convenantwoningen voor jongeren 

die uit de Jeugdwet komen. Zij hebben zowel een huurovereenkomst als en zorgovereenkomst. Eva 

krijgt graag voor eind augustus input van de ASD, nu dit stuk zich nog in een vroeg stadium bevindt. 

Deze deadline is ondergeschikt aan kwaliteit, zij heeft liever goede input dan snelle input. Magriet en 

Gerard pakken dit op. Eva wil BIG5 het liefst onder al bestaande zaken onderbrengen, en hier niet 

een apart programma voor oprichten.  Dit onderwerp is domein overstijgend maar valt wel onder de 

werkruimte van de ASD.  

De ASD vraagt wat de consequenties zijn van het feit dat Den Haag uit de inkoop H10 is gestapt, en of 

dit wel mag nu van de VNG juist samengewerkt moet worden. Wat zijn de gevolgen en hoe gaan we 
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daarmee om? Deze vraag wordt aan Rita gesteld, de ASD wil graag in de vergadering van 6 

september hierover geïnformeerd worden. Daaruit volgt mogelijk werk voor de ASD.  

Ontwikkelingen Jeugdhulp ter info, met Eva Voorn 

Eva meldt dat het bovenregionaal plan al door het college is vastgesteld. Rijswijk werkt op 

landsdeelniveau met 51 gemeenten samen. De jeugdhulp plus moet naar nul. Een onderzoeksbureau 

heeft landelijk en in het landsdeel onderzoek gedaan naar de behoefte. N.a.v. van dat advies is het 

bovenregionaal plan geactualiseerd, dit komt elk half jaar terug. Direct gevolg is dat de 2 jeugdhulp 

plus aanbieders in zeer financieel zwaar weer zitten. Zij moeten een continuïteitsplan maken, dit plan 

komt rond de zomervakantie. Het gaat om maximaal tien Rijswijkse jongeren maar om heel veel geld. 

Je moet als Rijswijk vertrouwen op wat er in het landsdeel gebeurt. Het Rijk is ook betrokken. Het 

rapport is openbaar. De ASD concludeert dat dit de ASD overstijgt, en steekt hier geen energie in. Het 

stuk wordt ter kennisgeving aangenomen.  

Mededelingen 

Het is de laatste vergadering van Erwin, hij wordt bedankt voor zijn inzet en input.  

Anneke is vertrokken uit ASD.  

Er zijn op dit moment drie vacatures. Arnoud heeft nog steeds contact met Don Bosco over de 

vacature voor een jeugdlid. Arnoud neemt deel in de selectiecommissie, Gerard eventueel als 

niemand anders kan. De uitvraag wie deelneemt, komt op het moment dat er een datum is voor de 

selectie.  

Don Bosco heeft aangegeven dat de ASD bij Don Bosco kan overleggen in de avond en dan gelijk 

kennismaken. Zij kunnen ook broodjes regelen.  

Rita maakt een inventarisatie voor de najaarsplanning. We willen bewerkstelligen dat 

beleidsmedewerkers eerder naar de ASD komen. Rita nodigt de ASD uit voor het teamoverleg beleid 

Sociaal domein, Magriet en Arnoud sluiten aan. 12 September is de enige mogelijkheid in september.  

Het antwoord op het advies over Inclusie laat nog op zich wachten. Rita meldt dat de reactie op 19 

juni in het overleg is geweest bij Gijs van Malsen. Als dat stuk door kan naar het college voor het 

zomerreces, wordt het verstuurd naar de ASD. Arnoud heeft kennisgemaakt met wethouder Werner 

van Damme, die tijdelijk de portefeuille van Gijs van Malsen heeft overgenomen tijdens zijn verlof. 

De reactie op het advies over het Sociaal wijkteam laat op zich wachten door de afwezigheid van 

Melvin Stuut. Arnoud onderneemt hier actie op.   

De heidag wordt georganiseerd op 7 oktober, 28 oktober of 4 november. Een ieder wordt gevraagd 

de beschikbaarheid door te geven. Bureau Mede is ingeschakeld om de dag te faciliteren. Arnoud 

stuurt in concept een programmavoorstel.  

Het kennismakingsgesprek met BMC en Jolanda en Albert over inclusie en diversiteit heeft 

plaatsgevonden. BMC heeft uiteengezet hoe ze te werk willen gaan. De volgende afspraak is op 12 

september. Dit onderwerp wordt geagendeerd voor de ASD van 18 oktober. 

Het gesprek van Arnoud met de voorzitter van de adviesraad energietransitie wordt verplaatst. 

Gijs van Malsen wordt gevraagd alsnog aan te sluiten bij de ASD over Wonen op 6 september.  

De contactambtenaar woonzorgvisie is Tabitha Hofland. 
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Overige bespreekonderwerpen 

Besluitenlijst ASD d.d. 10 mei 2023 plus beantwoording vragen door Rita 

De besluitenlijst van 10 mei ligt nog bij Larissa Bentvelzen ter goedkeuring en wordt de volgende 

vergadering vastgesteld.  

De ASD wil in het verslag toegevoegd hebben dat de ongevraagde adviezen niet bekend waren bij het 

college.  

De ASD mist een concreet antwoord op de vraag waarom Rijswijk zo nodig wil groeien. De ASD 

besluit een brief te sturen aan het college, dit raakt het welzijn (leefbaarheid) van inwoners en het 

voorzieningenniveau. In september wordt dit geagendeerd, de leden wordt gevraagd voorafgaand 

aan deze vergadering input te leveren.  

Er is nog geen antwoord op de financiële zaken n.a.v. het gesprek tussen Arnoud en Rita. Wendy 

stuurt een reminder naar Rita over de indexering die in de zomer zou plaatsvinden.  

Angelique geeft aan zich uit zelfbescherming niet meer bezig te willen houden met inburgering. Zij 

hoeft Joshua niet meer te spreken en zijn leidinggevende ook niet. Arnoud wil dit wel terugkoppelen 

aan de wethouder.  

Over het gesprek met 2e jaarsstudenten bestuurskunde over de invoeringstoets is niets meer 

vernomen, de ASD laat dit voorbij gaan. 

Beantwoording vragen van Rita over de uitvoeringsagenda Welzijn: de ASD vindt dat dit 

geen/onvolledige antwoorden zijn maar steekt er geen energie meer in.  

De ASD is het niet eens met de gang van zaken m.b.t. ongevraagde adviezen.  

Memo kinderopvangtoeslagaffaire 

Landelijk blijkt dat meer dan de helft van de aanvragers niet voldoet aan de voorwaarden voor hulp, 

wat de vraag oproept hoeveel van 95 geholpen Rijswijkers echt slachtoffers zijn. Het stuk wordt ter 

kennisgeving aangenomen.  

Ontmoetingsplekken voor inwoners (toelichting Emmy, Albert en Els) 

De vraag om hier wat mee te doen komt voor uit de notulen van 12 oktober 2022, agendapunt 

uitvoeringsagenda Welzijn. Emmy heeft op verschillende manieren uitvraag gedaan, maakt een 

overzicht van wat zij weet en stuurt deze rond. De ASD gaat na of er überhaupt wel behoefte is aan 

meer openbare toegankelijke ontmoetingsplekken. De leden worden gevraagd om de vraag of er 

behoefte is, te stellen aan hun omgeving. Daarna wordt bepaald of de ASD daar nog iets mee wil 

doen. Bij te Werve is er behoefte en wordt ook iets georganiseerd voor de toekomst.  

Voorzittersoverleg H10 

Ingekomen stukken 

Er is een nieuwe sociaal raadsvrouw, Arnoud wil graag met haar kennismaken.  

Verzonden stukken 

Rondvraag 
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Sluiting 

De vergadering wordt om 20.30 uur gesloten.  
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Bijlage actie- en besluitenlijst 

 Datum 
vergadering 

Omschrijving Actie door Datum 
uitvoering 

1 29-03-2023,  
10-05-2023 en  
21-06-2023 

Financiële punten:  
-Is betaling mogelijk voor een 
potentieel lid dat nog niet benoemd is, 
maar wel meeloopt?  
- Budget ASD: kunnen de vacatiegelden 
worden omgezet in een 
vrijwilligersvergoeding, zodat leden die 
niet aanwezig zijn op een vergadering 
toch een vergoeding ontvangen en 
zodat de vergoeding niet meer onder 
de inkomstenbelasting valt. Waarom 
zijn er nog twee posten terwijl de WMO 
adviesraad niet meer bestaat?  
- Wendy stuurt een reminder naar Rita 
over indexatie budget ASD 

Gemeente/ 
secretaris 

n.t.b. 

2 21-06-2023 Ambitieplan preventief jeugdbeleid: 
Karin beantwoordt de vragen. In najaar 
opnieuw agenderen. 

Gemeente/ 
secretaris 

Juni/najaar 2023 

3 21-06-2023 Adviezen maken voor Automaatje en 
mantelzorgwaardering. 

ASD Juni 2023 

4 21-06-2023 BIG5: Magriet en Gerard leveren input. ASD Voor eind 
augustus 2023 

5 21-06-2023 Consequenties van Den Haag uit H10 
navragen en agenderen. 

Secretaris/ 
Gemeente 

Juni en 6 
september 2023 

6 21-06-2023 Actie ondernemen op uitblijven reactie 
op advies over sociaal wijkteam. 

Voorzitter Juni 2023 

7 21-06-2023 Conceptprogramma mailen voor heidag 
aan leden. 

Voorzitter n.t.p. 

8 21-06-2023 Gesprek BMT over inclusie en 
diversiteit agenderen voor 18 oktober. 

Secretaris 18 oktober 2023 

9 21-06-2023 Een brief aan college sturen over groei 
Rijswijk, leden leveren input, 
agenderen voor 6 september.  

ASD/ 
Secretaris 

Juni – 
september 2023 

10 21-06-2023 Inburgering: gang van zaken onder de 
aandacht brengen bij wethouder. 

Voorzitter Juni-juli 2023 

11 21-06-2023 Ontmoetingsplekken voor inwoners: 
Emmy stuurt informatie door en de 
leden vragen aan omgeving of er 
behoefte hieraan is.  

ASD Najaar 2023 

12 21-06-2023 Arnoud kennismaking met nieuwe 
sociaal raadsvrouw. 

Voorzitter/ 
Secretaris 

Juni 2023 

Wachten op reactie 

Verzenddatum Omschrijving 

16 april 2023 Brief naar college over advies sociaal wijkteam 

16 april 2023 Brief naar college over advies inclusie: sinterklaasintocht 

Overige overleggen 
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Datum Omschrijving 

24-05-2023 Gesprek met voorzitter adviesraad energietransitie (Arnoud) 

12-09-2023 Vervolggesprek met BMC over inclusie en diversiteit (Jolanda en Albert) 

12-09-2023 Aansluiten bij team Beleid sociaal domein (Arnoud, Magriet, Wendy) 

n.t.b. Kennismaking nieuwe sociaal raadsvrouw (Arnoud) 

 

 


